

Title (en)
VECTORS CONTAINING A GENE FOR A PROTEIN HAVING ERYTHROID-POTENTIATING ACTIVITY AND RECOMBINANT DNA METHODS FOR PRODUCING SAID PROTEIN.

Title (de)
EIN GEN FÜR EIN PROTEIN MIT ERYTHROID ERHÖHENDER WIRKUNG ENTHALTENDE VEKTOREN UND REKOMBINANTE DNS-VERFAHREN ZU DEREN HERSTELLUNG.

Title (fr)
VECTEURS CONTENANT UN GENE POUR UNE PROTEINE PRESENTANT UNE ACTIVITE D'ACTIVATION D'ERYTHROIDES ET PROCEDE PAR ADN RECOMBINANT DE PRODUCTION DE CETTE PROTEINE.

Publication
EP 0198014 A1 19861022 (EN)

Application
EP 85905157 A 19851001

Priority
US 65659084 A 19841001

Abstract (en)
[origin: WO8602100A1] A protein having erythroid potentiating activity (EPA). The EPA protein has a biological activity of at least about 10^{<6>} units per mg of protein and has an apparent molecular weight of about 28,000 daltons as determined by SDS-PAGE analysis on 10 percent polyacrylamide gel. Also described is a cloned EPA gene coding for such EPA protein, a recombinant vector containing the EPA gene, a microorganism or mammalian cell transformed with such a recombinant vector, and a method for producing EPA by expressing said EPA gene by culturing said microorganism or mammalian cell. Purified EPA stimulates the growth of both early and late erythroid precursors from human bone marrow, as well as colony formation by the K562 erythroleukemia cell line.

Abstract (fr)
Une protéine présentant une activité d'activation d'érythroïdes (EPA) a une activité biologique d'au moins 10⁶ unités par mg environ de protéine et un poids moléculaire apparent de 28.000 daltons environ déterminé par une analyse de SDS-PAGE sur 10% de polyacrylamide colloïdale. Un gène cloné d'EPA code cette protéine EPA, un vecteur recombinant contient ce gène d'EPA, un microorganisme ou cellule d'un mammifère est transformé par ce vecteur recombinant, et un procédé permet de produire de l'EPA en exprimant le gène d'EPA dans une culture dudit microorganisme ou de ladite cellule de mammifère. L'EPA purifié stimule la croissance de précurseurs d'érythroïdes primaires ou secondaires à partir de la moëlle osseuse humaine, ainsi que la formation en colonie par la lignée cellulaire K562 d'érythroleucémie.

IPC 1-7
A23J 1/00; A61K 39/40; C07H 15/12; C12N 5/00; C12N 15/00; C12P 21/00

IPC 8 full level
C12N 15/00 (2006.01); **A61K 35/17** (2015.01); **A61K 35/18** (2015.01); **A61K 35/74** (2015.01); **A61K 38/00** (2006.01); **C07K 1/20** (2006.01); **C07K 1/22** (2006.01); **C07K 14/005** (2006.01); **C07K 14/195** (2006.01); **C07K 14/52** (2006.01); **C07K 14/81** (2006.01); **C12N 1/20** (2006.01); **C12N 5/00** (2006.01); **C12N 5/10** (2006.01); **C12N 15/09** (2006.01); **C12N 15/85** (2006.01); **C12P 21/00** (2006.01); **C12R 1/19** (2006.01); **C12R 1/91** (2006.01)

CPC (source: EP)
C07K 14/8146 (2013.01); **C12N 15/85** (2013.01); **A61K 38/00** (2013.01)

Designated contracting state (EPC)
AT BE CH DE FR GB IT LI LU NL SE

DOCDB simple family (publication)
WO 8602100 A1 19860410; EP 0198014 A1 19861022; EP 0198014 A4 19871123; JP S62500424 A 19870226

DOCDB simple family (application)
US 8501900 W 19851001; EP 85905157 A 19851001; JP 50455985 A 19851001